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ZAPISNIK s 2. elektroničke sjednice Glavnoga odbora HKD-a 

 

Druga elektronička sjednica Glavnoga odbora HKD-a održana je od 23. veljače 2021. u 11 
sati, putem Zoom platforme. Sjednici su se odazvali: 

 

            Alka Stropnik (predsjednica Zagrebačkoga knjižničarskog društva) 
Andreja Toljan (predsjednica Knjižničarskoga društva Varaždinske županije)  
Davor Žažar (predsjednik Knjižničarskoga društva Krapinsko-zagorske županije)  
Dejana Golenko (predsjednica Knjižničarskog društva Rijeka) 
Dijana Machala (predsjednica Glavnog odbora i HKD-a) 
Dunja Holcer (predsjednica Stručnog odbora) 
Gordana Bjelovarac (predsjednica Knjižničarskoga društva Sisačko-moslavačke 
županije) 
Karmen Krnčević (predsjednica Knjižničarskog društva Šibensko-kninske županije) 
Klaudija Mandić (predsjednica Etičkog povjerenstva, bez prava glasa) 
Lidija Šajatović (predsjednica Društva knjižničara Karlovačke županije) 
Marica Šapro-Ficović (predsjednica Društva knjižničara Duboravnik)  
Marija Čačić  (predsjednica Društva knjižničara Slavonije, Baranje i Srijema) 
Matea Žilić (predsjednica Društva knjižničara Slavonski Brod) 
Milan Šarić (predsjednik Društva knjižničara Like) 
Milko Belevski (predsjednik Društva knjižničara Zadar) 
Romana Horvat (predsjednica Nadzornog odbora, bez prava glasa) 
Sanja Brbora (predsjednica Društva knjižničara u Splitu) 
Silvija Perić (predsjednica Društva knjižničara Bilogore, Podravine i Kalničkog prigorja) 
Vesna Mravunac (blagajnica, bez prava glasa)) 
 
 

 

DNEVNI RED 
 
1. Usvajanje Dnevnog reda 
2. Usvajanje Zapisnika s 1. konstituirajuće sjednice Glavnog odbora 2020. – 2022.  
3. Rezultati projektnih natječaja HKD-a 



 

4. Komentari Stručnog odbora HKD-a na pravilnike upućene na e-savjetovanje: Pravilnik o 
matičnoj djelatnosti i Pravilnik o uvjetima i načinu stjecanja stručnih zvanja u knjižničarskoj 
struci 
5. Imenovanje glavnih urednika HKD-a u mandatu 2020. – 2022.  
6. Imenovanje članova Inventurnih komisija u mandatu 2020. – 2022.  
7. Imenovanje članova Povjerenstva za dodjelu priznanja “Knjižnica godine” za 2021. 
8. Međunarodna suradnja: 

- poziv na sudjelovanje u IFLA-inom programu Library Pledge for Digital Inclusion 
- poziv na sudjelovanje u istraživanju EBLIDA-e vezano uz narodne knjižnice 

9. Usvajanje prijedloga članova programskog i organizacijskog odbora 17. dani specijalnih i 
visokoškolskih knjižnica 
10. Usvajanje prijedloga predsjednice HKD-a za oslobođenjem od dijela članarina HKD-u za 
knjižničare iz Sisačko-moslavačke županije 
11. Razno 
 
Na početku sastanka predsjednica HKD-a Dijana Machala pozdravila je sve prisutne i 
posebno prof. dr. sc. Ivanku Stričević, ravnateljicu Nacionalne i sveučilišne knjižnice u 
Zagrebu, koja se također obratila prisutnima, uz srdačne pozdrave. Ravnateljica je rekla kako 
su, iako to nije sastanak NSK, ponosni da je njihova zaposlenica predsjednica HKD-a. Poseban 
pozdrav upućen je predsjednici Stručnog odbora Dunji Holcer, iz Sisačko-moslavačke 
županije pogođene potresima, te joj je ponuđena pomoć. Ravnateljica Stričević govorila je 
kako su dan prije, 22. veljače, proslavili Dan NSK, gdje su se prisutnima obratili premijer 
Andrej Plenković i sama ravnateljica te su dodijeljene nagrade i priznanja NSK. Napomenula 
je kako je to prvi put da je Dan Nacionalne i sveučilišne knjižnice u Zagrebu prvi put održan i 
u virtualnome okruženju uz izravan prijenos svečanoga programa održanoga u glavnome 
predvorju Knjižnice. Na kraju, ravnateljica je još jednom pozdravila sve prisutne i zaželjela im 
uspješan dan. 
 
Nakon toga, Dijana Machala otvorila je sjednicu i predložila izmjenu Dnevnog reda, s obzirom 
na to da je predsjednica Stručnog odbora Dunja Holcer morala brzo napustiti sastanak. Tako 
je predloženo da se točka 4 Dnevnog reda pomakne na početak, odmah nakon usvajanja 
Dnevnog reda, što je jednoglasno prihvaćeno. 
 
 

 
Ad. 1 Usvajanje Dnevnog reda 
 
Glavni odbor jednoglasno je usvojio Dnevni red. 
 
Ad. 2 Komentari Stručnog odbora HKD-a na pravilnike upućene na e-savjetovanje: 
Pravilnik o matičnoj djelatnosti i Pravilnik o uvjetima i načinu stjecanja stručnih zvanja u 
knjižničarskoj struci 
 
Dunja Holcer pozdravila je sve prisutne te rekla kako je tjedan prije Stručni odbor na čak tri 
sjednice raspravljao o pravilnicima. Ukratko je opisala koje su odluke donesene što se tiče 
pravilnika. Pravilnik o matičnoj djelatnosti – tu su uglavnom bile tehničke izmjene, 
usklađivanje naziva te je naglašena izmjena čl. 15: Školske knjižnice dužne su surađivati s 
nadležnom matičnom razvojnom službom te omogućiti neposredan uvid stručno knjižnično 



 

poslovanje, dok odgojno-obrazovni dio posla ide u djelokrug AZOO-a. Pravilnik o uvjetima i 
načinu stjecanja stručnih zvanja u knjižničarskoj struci – detaljno su pojašnjene promjene: 
promjena naziva stručnih zvanja; promjena uvjeta za stjecanje viših knjižničarskih zvanja, 
gdje se traži smanjenje bodova; promjena uvjeta za polaganje stručnih ispita te naposljetku 
je naglasila potrebu promjene i prilagodbe mjerila za vrednovanje doprinosa za 
napredovanje u struci. Naposljetku je pozdravila sve prisutne i napustila sastanak. 
Dijana Machala rekla je kako je rasprava na Stručnom odboru bila produktivna, no nisu sva 
mišljenja bila unisona te je dodala kako se svatko tko želi i ima drukčije mišljenje od 
usuglašenog na Stručnom odboru može pojedinačno javiti na e-Savjetovanje i ostaviti 
komentar. Nakon toga se razvila konstruktivna rasprava o odlukama Stručnog odbora u vezi s 
pravilnicima, u kojoj su većinom sudjelovale Dijana Machala, Sanja Brbora i Marica Šapro-
Ficović – mjerila, terminologija (knjižnični/knjižničarski tehničar) te pitanje financiranja 
napredovanja u struci, što je trenutačno prepušteno čelnicima institucija, a želja je da o tome 
odlučuje Ministarstvo kulture. Dijana Machala ponovila je kako je prijedlog izmjena 
pravilnika njima dostavljen na glasanje i ne mogu ga mijenjati te ponovila da svatko 
pojedinačno može komentirati pravilnike na e-Savjetovanju. Također, zaključeno je kako će 
Sanja Brbora oblikovati zahtjev za Ministarstvo kulture kako bi se osiguralo ujednačeno 
financijsko vrednovanje napredovanja bez obzira na vrstu knjižnica i osnivače.    
Na karaju se pristupilo glasanju te je Glavni odbor većinom glasova, uz dva suzdržana (Sanja 
Brbora i Marica Šapro-Ficović), usvojilo komentare Stručnog odbora HKD-a na pravilnike 
upućene na e-savjetovanje: Pravilnik o matičnoj djelatnosti i Pravilnik o uvjetima i načinu 
stjecanja stručnih zvanja u knjižničarskoj struci. 
 
Ad. 3 Usvajanje Zapisnika s 1. konstituirajuće sjednice Glavnog odbora 2020. – 2022.  
 
Dijana Machala ukratko je iznijela podatke iz Zapisnika te navela kako je sada druga 
potpredsjednica Marica Šapro-Ficović umjesto Karmele Popić Kešine.  
Glavni odbor jednoglasno je usvojio Zapisnik s 1. konstituirajuće sjednice Glavnog odbora 
2020. – 2022.  
 
 Ad. 4 Rezultati projektnih natječaja HKD-a 
 
Predsjednica Machala pročitala je rezultate natječaja Ministarstva kulture. Naglasila je kako 
su sjednice HKV-a vrlo dugo trajale, dugo se raspravljalo o svakoj prijavi i da je naposljetku 
jako malo programa odbijeno, samo oni koji su formalno krivo prijavljeni. Zaključak HKV-a je 
da se smanji broj programa, odnosno da se oni koji imaju zajedničke teme povežu, te da što 
više projekata ima razvojne programa, a manje akcija i manifestacija, koje bi trebale biti 
vezane uz knjižnice i njihov rad. Program Eko priča u hrvatskim knjižnicama odbijen je zbog 
formalne pogreške. Naime, nije dobro objašnjena suradnja. Ako projekt ide u suradnji, onda 
oba suorganizatora trebaju predati pismo namjere, što Eko priča u hrvatskim knjižnicama 
nije imala. Naglašeno je kako je ovo godine VBH dobio više novca za izdavanje nego lani. 
Također, tražio se novac i za digitalne usluge HKD-a: kako bi se digitalizirala arhiva HKD-a, 
koja je lani i stradala u poplavama, za što je potreban dobar skener, no rezultati još nisu 
objavljeni.  
Od Ministarstva znanosti i obrazovanja zatraženo je sufinanciranje članarina za 2020. za IFLA-
u, EBLIDA-u i ALA-u, što je i odobreno. Od HAZU-a je stigla odbijenica za sredstva za 
izdavačku djelatnost. 



 

Dijana je rekla i kako je u vrijeme koronakrize potaknuta izdavačka djelatnost te su u prošloj 
godini objavljeni Spomenica i LRM te je izašao novi broj VBH. 
Na kraju, iznesena je preporuka Ministarstva kulture da svi programi na svim materijalima i 
izvještajima moraju imati istaknute logo Godine čitanja i logo Ministarstva.  
Preporuka HKD-a je da se skupovi i dalje planiraju u hibridnom obliku (dio sudionika fizički, 
dio online) ili online u potpunosti. Što se tiče međunarodnih skupova, prijavljeni su kao da će 
se održati fizički, što i dalje nije ostvarivo, pa za svaki pojedini skup javljamo Ministarstvu 
kako će se održati. 
Na ovu točku Dnevnog reda nije bilo komentara. 
 
       
Ad. 5 Imenovanje glavnih urednika HKD-a u mandatu 2020. – 2022. 
  
Javni poziv za urednike/urednice i članove/članice uredničkih odbora izdanja HKD-a za 
mandatno razdoblje 2020.-2022. objavljen je 18. lipnja 2020. Na webu HKD-a. Što se tiče 
VBH, dosadašnja glavna urednica Kornelija Petr Balog odradila je dva mandata i više neće biti 
glavna urednica, ali će ostati članica uredništva.  
Na ovu točku Dnevnog reda nije bilo komentara.  
Glavni odbor jednoglasno je usvojio imenovanje glavnih urednika HKD-a u mandatu 2020. – 
2022. 
 
Ad. 6 Imenovanje članova Inventurnih komisija u mandatu 2020. – 2022. 

 

Glavni odbor jednoglasno je usvojio imenovanje članova Inventurnih komisija u mandatu 

2020. – 2022. 

 

Ad. 7 Imenovanje članova Povjerenstva za dodjelu priznanja “Knjižnica godine” za 2021. 

 

Glavni odbor jednoglasno je usvojio imenovanje članova Povjerenstva za dodjelu priznanja 

“Knjižnica godine” za 2021. 

 
Ad. 8 Međunarodna suradnja: 

- poziv na sudjelovanje u IFLA-inom programu Library Pledge for Digital Inclusion 
- poziv na sudjelovanje u istraživanju EBLIDA-e vezano uz narodne knjižnice 
 

HKD je predložio prihvaćanje IFLA-ine rezolucije Library Pledge for Digital Inclusion, što je 
Glavni odbor jednoglasno prihvatio. Također, HKD se odazvao pozivu na ispunjavanju ankete 
o utjecaju Covida 19 na rad narodnih knjižnica – što će odraditi Sekcija za narodne knjižnice, 
a HKD predati. 
 
Ad. 9 Usvajanje prijedloga članova programskog i organizacijskog odbora 17. dani 
specijalnih i visokoškolskih knjižnica 
 
Dejana Golenko, predsjednica Knjižničarskoga društva Rijeka, pročitala je predložene članove 
Programskog i Organizacijskog odbora. Napomenula je da su se na veći broj članova odbora 
odlučili zbog hibridnog načina organiziranja skupa. 



 

Glavni odbor jednoglasno je usvojio prijedlog članova programskog i organizacijskog odbora 
17. dani specijalnih i visokoškolskih knjižnica. 
 
Ad. 10 Usvajanje prijedloga predsjednice HKD-a za oslobođenjem od dijela članarina HKD-u 
za knjižničare iz Sisačko-moslavačke županije 
 
Dijana Machala iznijela je prijedlog da se Sisačko-moslavačka županija izuzme od plaćanja 
članarine za HKD zbog situacije u kojoj se nalaze nakon potresa početkom godine.  
Glavni odbor jednoglasno je usvojio prijedlog predsjednice HKD-a za oslobođenjem od dijela 
članarina HKD-u za knjižničare iz Sisačko-moslavačke županije. 
 
Ad. 11 Razno 
 
Sanja Brbora zahvalila je kolegama na ponovnom izboru za glavnu urednicu HKD Novosti te 
je pozvala kolege iz regionalnih društava da šalju pozive svojim članovima o temi broja i 
slično, kako bi se javljali i slali radove. Posebno je zahvalila ZKD-u na odličnoj suradnji. 
 
Dijana Machala zahvalila je svima na sudjelovanju na sastanku Glavnog odbora, posebno 
onima na trusnom području, zaželjela je svima mir i uspješan rad. 
 
 
 
Zapisnik sastavila: 
Morana Zajec, administrativna tajnica HKD-a 
 


